



## Les bonnes solutions dans un esprit gagnant / gagnant

### Nos revendications sont les vôtres

- **Le salaire et l'emploi** : première revendication des salariés, pour avoir une juste contrepartie de notre travail, les moyens de vivre et de construire une vie de famille.
- **Les conditions de travail** pour le respect et la dignité des salariés.
- **Un meilleur avenir** pour toutes et tous, et pour les jeunes en particulier.
- **Une politique industrielle qui soutienne l'emploi en France** et qui passe par des mesures sur les investissements productifs, des efforts en matière de R&D.

*FO Schneider Electric, 1<sup>er</sup> syndicat du Groupe en France, 1<sup>er</sup> sur SEI-SEF est un acteur majeur de toutes les négociations dans l'entreprise, à l'origine des principaux acquis sociaux.*

### Notre force au quotidien

- **L'écoute des salariés** : adhérents et salariés sont toujours interrogés sur leurs conditions de travail et leurs préoccupations, afin de formuler des revendications pertinentes et justes.
- **Des valeurs et des compétences** : nos valeurs sont avant tout humaines et nos élus sont reconnus et respectés pour leur expertise.
- **L'autonomie de chaque syndicat d'entreprise** car seuls celles et ceux qui connaissent réellement les situations savent correctement les défendre.
- **Une maîtrise réputée de la négociation.**

*La puissante Fédération FO de la Métallurgie est reconnue par ses interlocuteurs pour défendre le plus activement l'emploi industriel en France. Elle appuie localement ses syndicats lorsque cela s'impose.*

### Un syndicat pour toutes et tous

A **FO**, Ouvriers, Techniciens, Administratifs, Ingénieurs et Cadres sont **solidaires** et sont **défendus avec la même force**, car l'évolution des conditions de travail nous concerne toutes et tous, tout comme l'existence et le maintien de toutes les catégories de salariés qui sont indispensables sur un bassin d'emploi.

*FO est la 3<sup>e</sup> organisation syndicale en France, devant la CFE-CGC et la CFTC.*

**Besoin d'en savoir plus ? [Contactez vos représentants FO](#)**

1<sup>er</sup> syndicat du Groupe Schneider Electric

Site FO Schneider : [www.fo-schneider.fr](http://www.fo-schneider.fr)

Retrouvez-nous aussi sur  [@FO.Schneider.Electric](https://www.facebook.com/FO.Schneider.Electric)



Téléchargez  
l'application mobile



FO Schneider Electric



## The right solutions in a win/win spirit

### Our demands are yours

- **Wages and employment:** the first demand of employees, to have a fair counterpart for our work, the means to live and build a family life.
- **Working conditions** for the respect and dignity of employees.
- **A better future for all**, and for young people in particular.
- **An industrial policy that supports employment in France** and that involves measures on productive investment, R&D efforts.

*FO Schneider Electric, the Group's 1<sup>st</sup> largest union in France, 1<sup>st</sup> in the company, SEI-SEF is a major player in all negotiations in the company, at the origin of the main social gains.*

### Our strength every day

- **Listening to employees:** members and employees are always questioned about their working conditions and concerns, in order to formulate relevant and fair demands.
- **Values and skills:** our values are above all human and our elected officials are recognized and respected for their expertise.
- **The autonomy of each company union** because only those who really know the situations know how to defend them properly.
- **A renowned mastery of negotiation.**

*The powerful FO Federation of Metallurgy is recognized by its interlocutors for being the most active defender of industrial employment in France. It supports its unions locally when necessary.*

### A union for all

At **FO**, Workers, Technicians, Administrative Staff, Engineers and Managers are in **solidarity** and are **defended with the same force**, because the evolution of working conditions concerns us all, as does the existence and maintenance of all categories of employees who are essential in a job area.

*FO is the 3<sup>rd</sup> largest trade union organisation in France, ahead of the CFE-CGC and the CFTC.*

**Need to know more? [Contact your FO representatives](#)**

**1<sup>er</sup> syndicat du Groupe Schneider Electric**

Site FO Schneider : [www.fo-schneider.fr](http://www.fo-schneider.fr)

Retrouvez-nous aussi sur  [@FO.Schneider.Electric](https://www.facebook.com/FO.Schneider.Electric)



Téléchargez  
l'application mobile



FO Schneider Electric



*We take a pragmatic approach, without dogma or systematic challenge. Each evolution or transformation is analyzed and negotiated to guarantee the interests of employees.*

*We focus on the negotiation and signing of agreements to secure the gains made and achieve further progress, while remaining firm on fundamental rights.*

*We have historically been committed to freedom of association and independent political parties, governments, employers, philosophical groups, and religions.*